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Protokół nr 13/2023 

z nadzwyczajnego posiedzenia Komisji Rozwoju 

w dniu 27 listopada 2023 r.  

 

WAK.0012.1.13.2023 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 Posiedzenie komisji otworzył Przewodniczący, Pan Grzegorz Kubalski, witając 

członków komisji. Lista obecności Radnych obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik Nr 

1 do niniejszego protokołu.  

W posiedzeniu wzięło udział 10 członków Komisji Rozwoju:  

1) Aleksandra Bednarek; 

2) Agnieszka Borkowska; 

3) Piotr Choroś; 

4) Anna Gajewska 

5) Zbigniew Garbaczewski; 

6) Izabela Kownacka; 

7) Grzegorz Kubalski; 

8) Wiesław Smoczyński; 

9) Leszek Smuniewski; 

10) Grzegorz Zbroch. 

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Sporządzenie planu pracy komisji na 2024 rok. 

4. Wolne wnioski. 

5. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji powiedział, że zwołał nadzwyczajne posiedzenie w celu przyjęcia 

planu pracy Komisji Rozwoju na 2024 rok. Następnie stwierdził wymagane kworum 

i zapytał, czy do porządku obrad ktoś chciałby zgłosić uwagi. Wobec braku zgłoszeń, 

Przewodniczący przyjął do realizacji porządek obrad. Sprzeciwu nie było. 

    

3. Sporządzenie planu pracy komisji na 2024 rok. 

 

 Przewodniczący Komisji, Pan Grzegorz Kubalski, zanim otworzył dyskusję, 

powiedział, że nie mógł wziąć udziału w trybie zdalnym w poprzednim posiedzeniu Komisji 

Rozwoju, podczas którego omawiano plan pracy komisji na 2024 rok. Plan ten obejmował 

zagadnienia, którymi Komisja miałaby się zająć przez pierwsze cztery miesiące 2024 roku. 

Zdaniem Przewodniczącego ustalenie planu pracy tylko na pierwsze 4 miesiące roku 2024 

jest jedyną dopuszczalną metodą. Jak przekonywał, przepisy należy interpretować 

w sposób funkcjonalny, a nie literalny. W tym miejscu odwołał się do zapisów Statutu 

Powiatu Legionowskiego, z którego wynika, że komisje działają w oparciu o roczny plan 
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pracy. Plan pracy jest przyjmowany: w pierwszym roku kadencji w ciągu 3 miesięcy od 

dnia ukonstytuowania się komisji, a w następnych latach najpóźniej na miesiąc przed 

końcem roku poprzedzającego rok objęty planem. Przewodniczący zinterpretował 

powyższe w następujący sposób: wszystkie nowo wybrane komisje nowej kadencji Ray 

Powiatu uchwalają swój własny plan pracy na rok, w którym zostały ukonstytuowane, co 

oznacza, że niedopuszczalne jest kontynuowanie planu pracy komisji poprzedniej kadencji. 

Zdaniem Przewodniczącego przyjęcie przez obecnie działające komisje planów pracy na 

2024 rok byłoby fikcją, ponieważ od chwili zakończenia kadencji, ów plany pracy przestaną 

być wiążące. Jako kolejny argument, Przewodniczący podniósł, że przyjęcie planu pracy na 

cały rok znalazłoby uzasadnione w przypadku komisji stałych, umocowanych ustawowo lub 

statutowo. Dodał, że katalog dotyczący komisji stałych został ze Statutu usunięty, a na 

mocy paragrafu 49 ust. 3 tego Statutu skład osobowy komisji oraz przedmiot ich działania 

każdorazowo ustala Rada w drodze uchwały, zatem nie ma gwarancji, że w nowej kadencji 

zostanie powołana np. Komisja Rozwoju z takim samym zakresem zadań, co w bieżącej 

kadencji. W związku z powyższym plan pracy uchwalony na cały rok może być całkowicie 

oderwany od rzeczywistości. Przewodniczący uznał, że jedynym argumentem 

przemawiającym za przyjęciem planu pracy na cały rok, jest pojęcie w Statucie „roczny 

plan pracy”. Przewodniczący ponownie podkreślił, że jego zdaniem nie powinno 

się traktować przepisów literalnie. 

Przewodniczący Komisji zapytał Członków komisji, czy nadal dostrzegają 

konieczność uchwalenia planu pracy na cały rok 2024 i otworzył dyskusję. 

Głos zabrał radny Wiesław Smoczyński, który porównał przyjęcie planu pracy 

na cały rok do sytuacji w Sejmie jednej z poprzednich kadencji, kiedy zostali powołani 

sędziowie „na zapas”. Radny zapytał, czy w kwestii przyjmowania planów pracy 

wypowiedział się mecenas? Następnie stwierdził, że najważniejsze jest, aby postąpić 

zgodnie z prawem. 

Następny głos zabrał Przewodniczący Rady Powiatu, Pan Leszek Smuniewski, który 

powiedział, że tradycją było, że komisje i Rada Powiatu przyjmowały dotychczas plany 

pracy na rok. Z przekonaniem dodał, że nie ma wątpliwości, że Komisja Rozwoju będzie 

w przyszłej kadencji oraz jako kolejny argument za przyjęciem planu pracy na cały rok 

podał, że nie ma pewności, czy wybory odbędą się wiosną 2024 roku, a zatem nie wiadomo 

do kiedy obecna kadencja będzie trwała. Przewodniczący Rady dodał, że rozumie 

argumenty Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Kubalskiego, ale z powyższych 

względów ich nie podziela. Nie uważa również, że uchwalenie planów pracy na cały rok jest 

nadużyciem. Nadmienił, że nowa Rada, jeśli podejmie taką decyzję, na mocy 

przytoczonego wcześniej paragrafu 49 będzie mogła zmienić plan pracy. W tym miejscu 

Przewodniczący Rady Powiatu, Pan Leszek Smuniewski opuścił salę obrad. 

Przewodniczący Komisji, Pan Grzegorz Kubalski ponownie udzielił głosu radnemu 

Wiesławowi Smoczyńskiemy, który zaproponował rozstrzygnięcie kwestii przyjęcia planu 

pracy w głosowaniu. 

Przewodniczący zaaprobował propozycję radnego Smoczyńskiego, ale przed 

przystąpieniem do głosowania powiedział, że tradycja wynikała z faktu, iż dotychczas 

koniec kadencji przypadał na koniec roku kalendarzowego, co oznaczało, że komisje nie 

wchodziły w rok, w którym zaczynały działać nowe komisje. Obecnie mamy sytuację, 

w której komisje wchodzą z planami pracy w rok, w którym nowe komisje zaczną się 

konstytuować. Ponadto, nie wiadomo kiedy odbędą się wybory samorządowe, ale zgodnie 

z ustawą o przedłużeniu kadencji organów jednostek samorządu terytorialnego koniec 

kadencji przypada na dzień 30 kwietnia 2024 r. O ile przepisy nie ulegną zmianie, o tyle 

trzeba trzymać się obowiązujących przepisów. 

W tym miejscu Przewodniczący Komisji, zgodnie z sugestią radnego Smoczyńskiego 
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przystąpił do procedury głosowania nad przyjęciem planu pracy Komisji Rozwoju na cały 

rok 2024. 

Komisja Rozwoju opowiedziała się za przyjęciem planu pracy na cały 2024 rok, 

stosunkiem głosów: 

8 głosów za, przy 1 głosie przeciwnym i braku głosów wstrzymujących. 

 

O godzinie 10.55 Przewodniczący Komisji, Pan Grzegorz Kubalski ogłosił przerwę 

w posiedzeniu Komisji informując, że będzie ono kontynuowane w dniu dzisiejszym, 

w czasie przerwy w obradach sesji Rady Powiatu lub po ich zakończeniu. Przewodniczący 

zobowiązał się do przygotowania projektu planu pracy do tego czasu. 

 

O godzinie 13.05 Przewodniczący Komisji, Pan Grzegorz Kubalski wznowił po przerwie 

posiedzenie Komisji Rozwoju. Przewodniczący stwierdził wymagane kworum, a następnie 

powiedział, że propozycja planu pracy została Państwu radnym wysłana e-mailem. 

Przewodniczący odczytał projekt planu pracy na cały rok dopełniając go własnym 

komentarzem. Na koniec Przewodniczący zapytał, czy do przedstawionego planu pracy ktoś 

ma uwagi? 

Wobec braku zgłoszeń, Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania nad przyjęciem 

planu pracy Komisji Rozwoju na 2024 rok w przedstawionym brzmieniu – stanowi 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. Komisja Rozwoju opowiedziała się za przyjęciem 

planu pracy w brzmieniu zaproponowanym przez Przewodniczącego, stosunkiem głosów: 

9 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym. 

4. Wolne wnioski. 

 

  Radny Wiesław Smoczyński zwrócił uwagę, że miały być przyjęte protokoły 

z poprzednich posiedzeń komisji. 

Przewodniczący Komisji, Pan Grzegorz Kubalski odpowiedział, że ze względu na krótki 

przedział czasowy pomiędzy komisjami podjął decyzję, że wszystkie zaległe protokoły 

zostaną przyjęte na następnym posiedzeniu. 

Wobec braku innych zgłoszeń, Przewodniczący zamknął punkt 4 posiedzenia. 

 

5. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie komisji zamknął Przewodniczący Komisji Rozwoju, Pan Grzegorz 

Kubalski. 

                                                                

        Przewodniczący Komisji Rozwoju 

 

Grzegorz Kubalski 

 

 

 

Protokół sporządziła: 

Karolina Chrobot 


